
Forældrerådet i Gl. Egå Børnehus har følgende kommentarer til tilsynsrapporten: 
 

Vi er som forældreråd blevet taget med i dialogen om hele processen omkring det tilsyn, der var i 

august 2023. Vi har oplevet stor åbenhed fra personalegruppens og fra lederens side om, hvordan 

de forskellige processer og møder har været og påvirket personalegruppen. Resultatet af tilsynet var 

ikke som personalegruppen havde forventet eller håbet og det har ramt hele Børnehuset.  

I forældrerådet hæfter os ved tilsynsrapportens formuleringer: ”I vuggestuen ses gennemgående 

varme og imødekommende læringsmiljøer, hvor børnenes perspektiver i høj grad ses, 

imødekommes og vejledes. I børnehaven ses mere vokseninitieret styring, hvormed tilsynet 

vurderer et udviklingsfokus på at arbejde pædagogisk samstemt med en pædagogik, der 

understøtter alle børns intentioner, perspektiver og behov for vejledninger.” 

  

Vi oplever som forældreråd, at Gl. Egå Børnehus er et trygt og rart sted at aflevere sit barn og vi har 

stor tiltro til personalet og den måde de fagligt og pædagogisk sammensætter hverdagen for 

børnene, så der både tages individuelle hensyn og løftes ind i fællesskabet. Dette gælder for både 

vuggestuen og børnehaven. 

Forældrerådet kommenterer videre: 

 

• Tilsynet er et øjebliksbillede på de 3 timer der var tilsyn og det kunne have set 

anderledes ud, hvis det havde været en anden dag. 

• Der ligges vægt på i forældrerådet, at der også er meget godt i rapporten. Flere synes 

ikke det nødvendigvis er så galt, men det er tydeligt, at personalet er blevet ramt på 

deres faglighed.  

• Det er forældrerådets oplevelse, at det er et rigtig godt Børnehus og at hverdagen 

ikke er, som rapporten nødvendigvis fremstiller det.  

• Der kan være en oplevelse af, at der er en smule mere kaotisk i den ene børnehave 

gruppe. Måske det har at gøre med strukturen her i huset og rummenes udformning 

og det voksende antal i denne gruppe.  

• Stor enighed om, at vi ikke kan genkende billedet af hvordan det fungerer i 

børnehaven og hvordan tilgangen er til børnene.  

• Det er svært at udlede noget ud fra rapporten, fordi der bliver brugt meget generelle 

termer.   

• Vigtigt at komme videre fra den her rapport. Personalegruppen er meget kritiske på 

den og dens konklusioner og har høje forventninger til sig selv, men vi som 

forældreråd oplever mange gode ting ved rapporten. 

• Vi kan godt læse at der er travlt og det er præmissen, men det er ikke et retvisende 

billede af den almindelige dagligdag vi ser.  

• Det er uhensigtsmæssigt at denne form for tilsyn skaber svære følelser i 

pædagogerne, fordi tilsynet i børnehaven er meget personspecifikt. Det er ikke 

optimalt. Vi er mennesker, og alle fejler. Forældrerådet vil gerne have, at der er særlig 

fokus på den medarbejder, som bliver peget særlig på. 

• Er det et generelt problem, at tilsynene er så personspecifikke som det er blevet her? 

Det kan gå ud over trivsel for de enkelte medarbejder og det skal der være særlig 

fokus på fra ledelsens side. 



• Et vigtig spørgsmål at stille er, om det er realistisk at nå højere mål ud fra de 

ressourcer der bliver tilført til dagtilbuddene generelt? 

• Vi synes over hele linjen at pædagogerne “præsterer” bedre end rapporten viser.  

• Både forældreråd, ledelse og personalegruppen er alle optaget af, at skabe de bedst 

mulige rammer for børnene i Gl. Egå Børnehus. 
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